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J.nr. 2025 - 835  

Den 13. marts 2025 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

Hermed følger besvarelse fra ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri af spørgsmål nr. 10 til B 29, 

forslag til folketingsbeslutning om indsats mod antibiotikaresistens, som Folketingets Miljø- og 

Fødevareudvalg har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 5. november 2024. 

Spørgsmålet er stillet den 13. februar 2025 efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL). 

 

Spørgsmål nr. 10 til B 29 om indsats mod antibiotikaresistens fra Folketingets Miljø- og 

Fødevareudvalg 

”Vil ministeren oplyse, om antibiotikaforbruget før 2010 var væsentlig højere end i det, som ministeren 

betegner som sammenlignelige lande, når det gælder svineproduktion, og oversende dokumentation for, 

at det er gult kort-ordningen, der har betydet, at vi i dag har et lavere antibiotikaforbrug end 

sammenlignelige lande, som oplyst ved 1. behandlingen af beslutningsforslaget den 4. februar 2025?” 

Svar 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har jeg indhentet en udtalelse fra Fødevarestyrelsen, der har 

oplyst følgende: 

 

”I 2018 udgav Danmarks Tekniske Universitet en analyse af Gult Kort-ordningens effekt på det nationale 

antibiotikaforbrug til grise, som var udført efter anmodning af Fødevarestyrelsen 

(www.backend.orbit.dtu.dk/ws/portalfiles/portal/170257692/Rapport_over_udvikling_i_antibiotikaf

orbruget_i_de_f_rste_7_r_med_gul_kort_final_28nov2018.pdf). I rapporten fremgår det, at der i 

Danmark blev registreret et fald i antibiotikaforbruget per dyr (i ADD/100 dd) fra 2010 til 2017 med 29 

pct. for slagtesvin, 20 pct.  for smågrise og 21 pct. for søer og pattegrise.  

 

Det fremgår endvidere af rapporten, at der i perioden fra 2014-2017 især sås et fald i antal besætninger 

tæt på grænseværdierne, hvilket indikerer, at besætninger, der er tæt på at risikere at få Gult Kort-påbud, 

regulerer deres forbrug nedad.” 
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